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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 10/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 29 d’octubre de 2010 
Horari: de 10:30 a  13:35 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llussà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.-  APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS AL PLE OR DINARI DEL DIA 8-
10-2010 I DEL PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 16-6-2010 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar  les dues actes corresponents al Ple ordinari del dia 8 
d’octubre de 2010 i del Ple extraordinari del dia 16 de juny de 2010. 
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 5818 fins al núm.  6546 ambdós inclosos. 
 
 
 
3.-  RATIFICACIÓ DECRET D’ALCALDIA D’INICI D’EXPEDI ENT PER A LA 
CONCESSIÓ  D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITA T A L’HOSPITALITAT 
DE LA MARE DE DÉU DE LOURDES DE LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 27-10-2010, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l'HOSPITALITAT DE LA MARE DE DÉU DE LOURDES DE  LLEIDA, per 
a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, Regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA D’INICI D’EXP EDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT  A LA PARRÒQUIA 
DE LA MARE DE DÉU DE MONTSERRAT  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 27-10-2010, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la PARRÒQUIA DE LA MARE DE DÉU DE MONTSERRAT, per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, Regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
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5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA D’INICI D’EXP EDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATI U AL CEIP CREU 
DEL BATLLE  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 27-10-2010, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Escola Creu del Batlle, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria al mèrit educatiu. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l’expedient 
i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
 
6.- ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA A LA FUNDACIÓ  “REIAL MONESTIR 
DE SANTA MARIA DE POBLET” 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, PP, 
ERC-EV i del regidor no adscrit i 1 abstenció d’ ICV-EUiA,  s’acorda: 
 
1r.  L’adhesió de l’Ajuntament de Lleida a la Fundació privada “Fundació Reial Monestir 
de Poblet”, en qualitat de cooperador, de conformitat amb la previsió regulada en l’article 
10 dels estatuts fundacionals.  
 
2n. Autoritzar a l’Il·lm. Sr. Àngel Ros i Domingo, com a alcalde -president de la 
corporació, perquè realitzi tots els actes necessaris per a la formalització d’aquest acord i 
perquè la representi en els òrgans fundacionals de la forma estatutàriament prevista.   
 
 
 
7.- ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL DELS EMPLEATS/DE S PÚBLICS/QUES 
DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PELS ANYS 2010-2012 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, amb 16 vots a favor del 
Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit, 2 vots en contra del Grup Municipal 
d’ERC i 9 abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA,  s’acorda: 
  
1r. Aprovar l’Acord regulador de les condicions de treball dels treballadors/res públics de 
l’Ajuntament de Lleida i dels seus organismes autònoms que s’hi adhereixin. 
 
Aquest Acord serà vigent fins al 31.12.2012 i es prorrogarà en els termes i condicions 
que preveu el propi Acord. 
 
El seu text és el que consta a l’expedient, i es correspon amb l’aprovat per la Mesa de 
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Negociació el dia 25.10.2010.      
 
2n. L’Acord es publicarà al Butlletí Oficial de la Província de Lleida  i al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, i a l’efecte es trametrà l’Acord i documentació complementària a la 
Conselleria de Treball de la Generalitat  de Catalunya als efectes legals adients, i 
especialment pel seu dipòsit i publicació.  
 
 
8.- APROVACIÓ DE MODIFICACIÓ DEL PLA MUNICIPAL DE P REVENCIÓ DE 
RISCOS LABORALS 
 
En la sessió del Comitè de Seguretat i Salut celebrada en data tres de juny de dos mil 
deu, va aprovar-se, la modificació del redactat del Pla Municipal de Prevenció de Riscos 
Laborals aprovat per l’Ajuntament Ple en data 28-07-2006, als efectes d’adaptar-lo a 
l’actual organització municipal així com per millorar la seva aplicació efectiva en tots els 
àmbits on hi presten serveis empleats i empleades de l’Ajuntament de Lleida. 
 
El Pla Municipal de Prevenció de Riscos Laborals aprovat en 2006, va redactar-se 
d’acord amb l’establert en l’article 16 de la Llei de Prevenció de Riscos Laborals, incloent 
l’estructura de la Institució, l’organització preventiva, la política, objectius, 
responsabilitats, les funcions, les pràctiques, els procediments, els processos i els 
recursos necessaris per realitzar de forma efectiva, l’acció de prevenció de riscos laborals 
en l’àmbit municipal.  
 
Els objectius de la modificació pretenen assolir un més efectiu compliment de la 
normativa, i una millora permanent de caràcter preventiu de l’organització i de les 
condicions de treball per preservar la seguretat i salut dels empleats i empleades 
municipals. 
 
Vista la proposta de la presidenta del Comitè de Seguretat i Salut, per unanimitat 
s’acorda aprovar la modificació del Pla Municipal de Prevenció de Riscos Laborals, 
aprovat per l’Ajuntament Ple en sessió del dia 18 de juliol de 2006. 
 
 
 
9.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES ORDENANCES FISCALS PER A L’ANY 2011  
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 30 de juliol de 2010, adoptà, entre altres, l’acord 
d’aprovar inicialment l’expedient d’Ordenances fiscals 2011 i exposat al públic, previ 
anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 112, de data 14 d’agost de 2010 i 
tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies hàbils, es va presentar la 
següent reclamació: 
 
- Federació Provincial d’Empresaris de comerç de Lleida. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica  i Cooperació 
Territorial,  amb 19 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit i 8 vots en contra dels grups de CiU i PP,  s’acorda:  
 
1r. Desestimar les al·legacions formulades per la FEDERACIÓ PROVINCIAL 
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D’EMPRESARIS DE COMERÇ DE LLEIDA. 
 
2n. Aprovar definitivament les Ordenances Fiscals que es concreten a continuació de 
núm. 0.1, 0.2, 1.1, 1.2, 1.3, 1.4, 1.5, 1.6, 2.2, 2.5, 2.6, 2.8, 2.10, 2.11, 2.12, 2.13, 2.14, 
2.15, 2.16, 3.2, 3.3, 3.4, 3.5 i 5.1 i els Preus Públics, 4.1 i 4.2. 
 
3r. Seguir els tràmits reglamentaris. 
 
 
 
10.- EXPEDIENT D’ORDENANCES FISCALS 2011  (II) 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte i la proposta  de la presidenta de la Comissió 
d’Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, amb 19 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 vots en contra dels 
grups de CiU i PP,   s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació: 
 
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències per a activitats de publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa d’activitats i d’intervenció integral de l’administració ambiental 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.9 Taxa per comerç i mercats 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.6 Taxa per utilització privativa o aprofitament especial de vol, sòl i subsòl del 
domini públic local, a favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil 
OF núm. 3.7 Taxa per aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses 
transportistes d’energia elèctrica 
 
2n.  Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta 
exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que 
tinguin més difusió de la província. 
 
3r.   Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances fiscals 
no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
11.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L’ANY 2010 
DE LA LÍNIA DE SUBVENCIONS: “CAMPANYA D’ESTIU D’ATE NCIÓ A 
TEMPORERS” 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Aprovar la convocatòria pública de la línia subvencionadora de la regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública per a l’any 2010 que tindrà un termini de presentació de 
sol·licituds d’un mes des de l’endemà de la publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí 
Oficial de la Província.  
 
Campanya d’estiu d’atenció als temporers: 12.000 €  amb càrrec a la partida 05-2310-
489.01. 
 
2n. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor d’aquesta línia subvencionadora de 
Serveis Personals i Salut Pública en la persona de la regidora Sra. Mª. Rosa Ball Papiol. 
 
3r. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d’aquesta 
línia subvencionadores de Serveis Personals i Salut Pública: 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora           Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Marta Feixa Pàmpols              Cap de Serveis de Programes especialitzats 
Sra. Mercè Tor Palau                   Cap de Secció de Salut Pública 
Sra. Pilar Planella de Rubinat        Cap de UT de Gent Gran 
Sra. Lluisa Conejos Ara         Cap de UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche         Responsable l’Àrea persones amb Discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig                   Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió Social 
Sra. Isabel Prat Corretge         Cap de UT d`infància 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l’adopció de les mesures 
pertinent en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
12.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2011  PER ATORGAR 
UNA BECA DE COL·LABORACIÓ A L’ÀREA DE COOPERACIÓ IN TERNACIONAL DE 
LA REGIDORIA DE DRETS CIVILS, COOPERACIÓ I IMMIGRAC IÓ 
 
Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la proposta d’aprovació de les Bases de la convocatòria per atorgar una beca de 
col·laboració a l’Àrea de cooperació internacional de la Regidoria de Drets Civils, 
Cooperació i Immigració. El cost d’aquesta Beca s’assumeix des del pressupost de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració de l’Ajuntament de Lleida per a l’any 
2011 dins la partida 05/2323/227,09 amb un cost de 10.000 €. L’adjudicació queda 
sotmesa a la condició suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient al pressupost 
de l’any 2011. 
 
 
13.-  APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AGÈNCIA 
CATALANA DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT DE LA GEN ERALITAT, 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA UNIVERSITAT  DE LLEIDA PER A IMPULSAR EL 
CENTRE DE DOCUMENTACIÓ EN COOPERACIÖ I SOLIDARITAT I EL CENTRE DE  
COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT RURAL  
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Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Aprovació del CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AGÈNCIA CATALANA DE 
COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA UNIVERSITAT DE LLEIDA  PER TAL D'IMPULSAR EL 
CENTRE DE DOCUMENTACIÓ EN COOPERACIÓ I SOLIDARITAT (CDOCS) I EL 
CENTRE DE COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT RURAL (CCDR), amb les 
característiques següents per a l’any 2010-2012: 
 
 
Subvenció 2010: 37.000€ 

Proveïdor:  Universitat de Lleida (OCIS-CCDR) 
NIF G-25562620 
Partida: 2323/490,02 

 
L’Aportació municipal per al anys 2011 i 2012 resta condicionada a que consti el en 
pressupost com a subvenció nominativa 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció dintre del segon 
semestre d’aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2010. 
 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LES BASES I DE LA CONVOCATÒRIA DE  SUBVENCIONS DE 
COOPERACIÓ I SENSIBILITZACIÓ DE LA REGIDORIA DE DRE TS CIVILS, 
COOPERACIÓ I IMMIGRACIÓ 2010-2011  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració de l’Ajuntament de Lleida 2010-2011, 
línies incloses en el  “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-
2010”, amb les següents especificacions:  
 

1. AJUTS A PROJECTES DE COOPERACIÓ EN POBLES I 
COL·LECTIUS EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I SOCIALMENT I 
FORMACIÓ I EXECUCIÓ DE PROJECTES DE 
CODESENVOLUPAMENT. CONVOCATÒRIA BIENNAL 2010/2011: 
803.686€.  401.843€  amb càrrec a la partida 05-2323-490.00, dins el 
pressupost 2010 i 401.843€  amb càrrec a la partida 05-2323-490.00, 
dins el pressupost 2011. 

2. AJUTS A PROJECTES DE SENSIBILITZACIÓ  I FORMACIÓ A LA 
CIUTADANIA DE LLEIDA  ENTORN ALS DRETS HUMANS, LES 
RELACIONS NORD-SUD, LA PROBLEMÀTICA GENERAL DELS 
POBLES I COL·LECTIUS EMPOBRITS I LA LLUITA CONTRA EL 
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RACISME I LA XENOFÒBIA. CONVOCATÒRIA ANUAL 2010: 85.500€  
amb càrrec a la partida 05-2323-489.01 

 
Tot i que s’inicia la convocatòria, no es durà a terme cap resolució relativa al Pressupost 
de 2011 i que en tot cas, les quantitats previstes en la present convocatòria relatives a 
2011 resten condicionades a l’existència de crèdit adequat i suficient en el Pressupost 
2011, de forma que la convocatòria s’ajustarà a la quantia que resulti consignada en el 
Pressupost 2011. 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2010-2011, que tindran el termini de presentació de sol·licituds d’acord amb les 
especificacions de cada línia i condicionada a l’aprovació definitiva de les bases 
específiques que les regeixen. 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores De 
Drets Civils, Cooperació i Immigració,  en la persona de la regidora Sra. Ma. Rosa Ball 
Papiol. 
 
4t. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d’edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l’article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d’aprovació 
es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini 
d’exposició pública. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases 
específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinent en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
 
15.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DE PARTAMENT 
D’INTERIOR, RELACIONS INSTITUCIONALS I PARTICIPACIÓ  I L’AJUNTAMENT DE 
LLEIDA PER A LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI SIGNAT EN D ATA  9-2-2006 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el Conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior, Relacions 
Institucionals i Participació i l’Ajuntament de Lleida, subscrit el juny de 2010,  per a la 
modificació del conveni signat entre ambdues parts el 9 de febrer de 2006. 
 
2n.- Modificar els acords plenaris que aprovaven la cessió a la Generalitat de Catalunya 
d’uns terrenys municipals, amb una superfície total de 19.371,08 m2, que s’havien de 
destinar a  Parc de bombers. Aquesta modificació consisteix en permetre l’ampliació de la 
destinació dels terrenys que, a més de la finalitat principal de Parc de bombers, es 
podran destinar, també, a heliport per part del Departament de Salut per a operacions de 
salvament i atenció a persones efectuades pels serveis adscrits a aquest Departament. 
 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL CONVENI D’OCUPACIÓ DIRECTA ANTIC IPADA A 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA D’UNA PORCIO DE TERRENY PROP IETAT DE LA SRA. 
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MARIA DOLORESO BIOLS GUIX, DESTINADA A VIALITAT SIT UADA DINS DEL 
SECTOR  SUR 14  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
 
1r.- APROVACIÓ del Conveni d’ocupació directa anticipada per mutu acord, subscrit en 
data 14 d’octubre de 2010, entre l’Ajuntament i la senyora Maria Dolors Obiols Guix, 
respecte d’una porció de terreny de 18,98 m2 de la seva propietat, destinada a vialitat i 
situada a l’àmbit del Sector SUR 14. 
 
2n.- Notificar l’acord a l’interessat. 
 
3r.- Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
17.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ DE TRES PORCIO NS DE VIALITAT 
SITUADES AL CARRER BALMES NÚM. 15-17-19 SUBSCRIT AM B PARTIDA SENAN 
SL, PROYECTOS INMOBILIARIOS DEL SEGRE SL I INMO-CLE M SL  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni entre l’Ajuntament de Lleida i les  entitats mercantils INMO-CLEM, 
SL, PROYECTOS INMOBILIARIOS DEL SEGRE, SL i PARTIDA SENAN, SL, subscrit el 
14 d’octubre de 2010, relatiu a la cessió gratuïta a favor de l’Ajuntament de Lleida de tres 
finques, afectades a vialitat, situades a l’Av. Balmes, 15, 17 i 19. 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde per a la resolució i execució de totes les 
qüestions derivades d’aquest acord i, especialment, per a l’atorgament de les escriptures 
públiques d’acceptació de les cessions gratuïtes.  
 
 
18.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A L’EMPRESA MU NCIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA SL DELS EDIFICIS SITUATS AL C ARRER CUENCA 
NÚMS. 2, 4 I 6  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Cessió gratuïta a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL,  en la seva qualitat 
d’entitat urbanística especial, d’una finca municipal, adscrita al Patrimoni públic de sòl i 
habitatge, situada al carrer Cuenca, 2, 4 i 6. Aquesta finca consisteix en un immoble que 
aixopluga 50 habitatges amb protecció oficial. L’immoble està compost de planta baixa i 
quatre plantes altes. Els habitatges estan distribuïts en tres escales que corresponen als 
núms. 2, 4 i 6 del Carrer Cuenca. 
 
Descripció registral i inscripció registral: pendent d’instrumentar. 
 
Referència cadastral: 2524501CG0122D0001FZ 
Valor cadastral: 1.971.358,57 € 
 



 

 

 10

2n.- L’entitat cessionària haurà de continuar destinant els habitatges cedits a les finalitats 
pròpies dels habitatges amb protecció social, acomplint la legislació sectorial en aquesta 
matèria.  
 
3r.- Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l’expedient de cessió. 
 
4t.- L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant l’esmentat termini d’informació pública. 
 
5è.- Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde  per 
a l’atorgament de l’escriptura pública i de quants documents fossin necessaris per a 
l’execució del present acord. 
 
 
19.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE G ESTIÓ DE SERVEI 
DE NETEJA VIÀRIA I RECOLLIDA DE RESIDUS, PER A LA I MPLANTACIÓ DE LA 
RECOLLIDA LATERAL DE RSU  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar l’informe de la gerent de l’Institut Municipal de Sostenibilitat, de data 18 
d’octubre de 2010, relatiu a la modificació de la clàusula cinquena del contracte de gestió 
de serveis signat entre l’Ajuntament de Lleida i la UTE-ILNET, concessionària del servei 
de neteja viària i de recollida de residus, que preveu el cànon anual a satisfer per art de 
l’Ajuntament com a contraprestació del servei, per la implantació de la recollida lateral de 
RSU. 
 
2n.- En conseqüència, aprovar la modificació del contracte de gestió de serveis subscrit 
amb la UTE ILNET, de manera que el nou cànon anual (any 2011), a satisfer per 
l’Ajuntament de Lleida a l’empresa UTE ILNET serà d’11.606.816,20 €, el qual suposa un 
increment de 468.649,54 € + 37.491,96 € d’IVA (8%) (Total: 506.141,50 €) sobre l’import 
del cànon de l’any 2010 (11.100.674,70 €). 
 
3r.- Incorporar com a obligacions contractuals de la concessionària UTE ILNET, que 
motiven l’increment del cànon, entre d’altres les següents:  
 
� El nou sistema s’implantarà solament per la fracció rebuig, almenys en aquest inici. 
� La recollida de la fracció orgànica es continuarà fent amb vehicles bicompartimentats, 

que també s’utilitzaran per la neteja prèvia dels punts de recollida lateral, el que 
millora l’eficiència del sistema. 

� Queden exclosos, en aquesta fase, la recollida de RSU als Polígons i Horta, tot i que 
poden afegir-se amb posterioritat. 

� Hi ha la possibilitat de deixar algunes zones del Centre Històric o indrets de carrers 
estrets i de difícil maniobrabilitat amb contenidors de 1100, podent-se fer la recollida 
amb càrrega posterior o lateral, segons les limitacions espaials del carrer. 

 
L’anteriorment exposat implica els següents canvis estructurals i organitzatius: 
 
� Organització de 8 rutes de recollida lateral de contenidors de fracció resta. 
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� Manteniment de 3 rutes de recollida posterior de cotenidors de fracció orgànica de 
repàs d’ubicacions de RSU. 

� Canvi de 2.187 contenidors de 1.100 l de RSU per 1.344 contenidors de 3.200 l de 
càrrega lateral. 

� Canvi de tasques de 18 persones de la plantilla, destinades a la recollida de fracció 
resta i orgànica, que passen a realitzar altres tasques de neteja de la ciutat. 

  
Per la qual cosa el nou sistema de recollida implica l’adquisició i el canvi dels següents 
vehicles i contenidors: 
 
� Adquisició de 9 vehicles de recollida de contenidors de càrrega lateral (8 rutes diàries 

més 1 de reserva). 
� Adquisició d’un rentacontenidors pels nous contenidors de càrrega lateral de 3.200 l. 
� Canvi de 5 vehicles de recollida posterior que ja no seran necessaris. 
� Adquisició de 1.344 contenidors de 3.200 l per la recollida lateral. 
 
tal i com es descriuen en l’informe del Gerent de l’Institut Municipal de Sostenibilitat 
esmentat en el punt primer d’acord, que serà formalitzat mitjançant el corresponent 
document administratiu. 
 
 
20.- APROVACIÓ DE LA CORRECCIÓ D’ERRADA MATERIAL DE L PLA DE MILLORA 
URBANA DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 71, EN  RELACIÓ A LA 
DENSITAT DE LA ZONA UZ-2  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 19 
d’octubre de 2010, per unanimitat dels 25 regidors que representa la majoria absoluta 
dels membres de  la corporació, s’acorda: 
 
1r. Corregir l’errada material en relació amb la densitat de la zona UZ-2, del Pla de 
millora urbana del polígon d’actuació urbanística UA 71, promoguda per l’Ajuntament de 
Lleida. 
 
2n. Traslladar el document a la Comissió d’Urbanisme de Lleida per tal que acordi la 
correcció de l’errada relativa a la densitat de la zona UZ-2, com a òrgan que va aprovar 
definitivament el Pla de millora urbana.  
 
 
 
21.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLA PARCIAL DEL SECTO R SUR 19B  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 15 
d’octubre de 2010, per unanimitat dels 25 regidors que representa la majoria absoluta 
dels membres de  la corporació, s’acorda: 
 
1r.  Estimar l’al·legació presentada per CORPORACION UNILAND S.A. per a la seva 
inclusió com a interessat a l’expedient. 
 
2n. APROVAR DEFINITIVAMENT el Pla Parcial del Sector SUR 19B, promogut per 
Inmolleida SL i altres, amb la correcció referent al compliment del PTSEC, en els articles 
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16 i  20 de la Normativa, que s’ha de substituir per: 
  
“... s’haurà de complir simultàniament les determinacions establertes per la normativa 
sectorial.” 
 
3r. Supeditar la publicació d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província i la seva 
eficàcia a l’aprovació del Projecte d’urbanització de l’àmbit, tal com estableixen els 
articles 89 i 106.4 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme. 
 
4t.  Supeditar també la publicació i eficàcia de l’acord a la presentació de les garanties 
corresponents al 12% del valor de les obres d’urbanització, tal com estableix l’art. 107.3 
del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
5è. Lliurar la documentació tècnica i administrativa del Pla parcial urbanístic a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme, tal com estableix l’article 86 Decret Legislatiu 1/2005, 
de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, als efectes 
d’informació, coordinació i arxivament. 
 
6è. Comunicar-ho al promotor i als propietaris afectats.   
 
 
22.- APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL D’I NTERVENCIÓ 
ADMINISTRATIVA I CONTROL D’ACTIVITATS  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació  inicial del text de l’Ordenança municipal d’intervenció administrativa i 
control d’activitats. 
 
2n. Sotmetre aquest acord, junt amb el text de l’ordenança, a informació pública 
mitjançant la inserció d’un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el 
taulell d’anuncis de la Corporació per un termini de 30 dies hàbils, per a la formulació 
d’al·legacions i/o reclamacions. 
 
 
23.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA D’ADHESIÓ  A LA PROPOSTA 
IMPULSADA PEL MOVIMENT LAIC I PROGRESSISTA EN RELAC IÓ AMB EL PACTE 
NACIONAL PER A LA LAÏCITAT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d’ICV-EUiA,  amb 18 vots a favor dels 
grups municipals d’ICV-EUiA, PSC i ERC,  8 vots en contra dels grups de CiU i PP i 
l’abstenció del regidor no adscrit, s’acorda:  
 
1r. MANIFESTAR l’acord de l’Ajuntament de Lleida d’adherir-se a la proposta impulsada 
pel Moviment Laic i Progressista de demanar als partits polítics catalans que impulsin un 
debat que permeti arribar a la signatura d’un Pacte Nacional per a la Laïcitat. 
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2n. COMUNICAR aquest acord a tots els partits de l’arc parlamentari català i al 
Moviment Laic i Progressista.  
 
 
24.- MOCIÓ DE RECOLZAMENT I CANCEL·LACIÓ DEL DEUTE EXTERN AL 
PAKISTAN, ARRAN DE LES INUNDACIONS DEL PASSAT MES D ’AGOST  
 
Vista la moció presentada pels grups municipals d’ICV-EUiA i PSC, es decideix que 
sigui votada per apartats. El punt núm. 1 apartat a) s’aprova per unanimitat. Els apartats 
b), c) i d) del punt 1 s’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-EUiA i 
del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU i PP;  amb el mateix resultat 
s’aprova el punt 2. Els punts 3r, 4t i 5è de la moció s’aproven amb 21 vots a favor dels 
grups del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup de 
CiU. 
 
En conseqüència, i segons el resultats de les votacions relacionats en el paràgraf 
anterior, el Ple de l’Ajuntament de Lleida acorda: 
 
1r. Demanar al Govern espanyol que prengui en consideració les següents demandes: 

a) La cancel·lació total i immediata del 100% del deute extern que reclama a 
Pakistan, de manera immediata i incondicional i sense cap tipus de contra 
prestació. 

b) Realitzar una auditoria del deute extern que reclama a Pakistan per tal d’aclarir 
l’origen d’aquest deute. 

c) Que les ajudes que destini a Pakistan siguin donacions no reemborsables i que, 
en cap cas, aquestes ajudes es facin en forma de crèdits FAD (Fons d’Ajuda al 
Desenvolupament), crèdits a l’exportació lligats a la contractació de béns i 
serveis a empreses espanyoles amb unes condicions per sota de les del mercat. 

d) Que les ajudes que destini a Pakistan no siguin militaritzades;  és a dir, que 
s’atorguin només mitjançant les administracions públiques civils i organitzacions i 
moviments de la societat civil organitzada. 

 
2n. Demanar al Govern espanyol que insti a la comunitat internacional, a cancel·lar el 
100% del deute que se li reclama a Pakistan, de manera immediata, incondicional i 
sense cap tipus de contra prestació. De la mateixa manera, que tota l’ajuda 
internacional, sigui en forma de donació no reemborsable, no condicionada i de manera 
no militaritzada. 
 
3r. Prendre el compromís de continuar treballant en el marc de les emergències i l’acció 
humanitària a través del Comitè d’Emergència i Acció humanitària de la ciutat de Lleida, 
treballant en el marc de la sensibilització de la comunitat mantenint latents les accions 
fins al restabliment de la situació anterior. L’àmbit d’actuació no es limita només a les 
catàstrofes, sinó que volem incidir amb especial èmfasi en les emergències latents. En 
aquest sentit, resta oberta una convocatòria específica, oberta durant tot l’any, per 
temes d’emergència.  
 
4t. Treballar des de la ciutat de Lleida per la organització i millora de la coordinació de 
les campanyes d’Ajut d’emergència per fomentar la sensibilització i la participació 
ciutadana en la solidaritat i la comprensió del es causes que duen a terme les calamitats 
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i els conflictes armats, i formes de pal·liar-les, en especial en aquesta ocasió entorn a la 
catàstrofe succeïda al Pakistan. 
 
5è. Traslladar el contingut de la present moció a la Secretaria General de Comercio 
Exterior del Ministerio de Industria, Turismo y Comercio, a la Dirección General de 
Financiación Internacional del Ministerio de Economia y Hacienda; a la Agencia 
Española de Cooperación Internacional para el Desarrollo del Ministerio de Asuntos 
Exteriores y Cooperación; a l’Agència Catalana de Cooperació al Desenvolupament de 
la Secretaria d’Afers Exteriors del Departament de la Vicepresidència; al Fons Català de 
Cooperació al Desenvolupament, a l’Observatori del Deute en la Globalització i a la 
Coordinadora d’ONGD’s i aMS de Lleida. 
 
 
 
25.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC SOBRE OBJECTI US DE 
DESENVOLUPAMENT DEL MIL·LENNI, EN ESPECIAL, L’OBJEC TIU NÚM. 1 
D’ERADICACIÓ DE LA POBRESA I LA FAM DINS EL MARC DE L SOLIDARIUM 2010  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, es decideix votar separadament 
diversos punts de la moció. El punt núm. 1 s’aprova per unanimitat. L’apartat a) del punt 
núm. 2, s’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor 
no adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU i PP. La resta del punt núm. 2 s’aprova amb 
20 vots a favor dels grups del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i el regidor no adscrit i 6 
abstencions del Grup de CiU.  
 
En conseqüència, i segons el resultats de les votacions relacionats en el paràgraf 
anterior, el Ple de l’Ajuntament de Lleida acorda: 
 
1r. Demanar al Govern Espanyol i a la Comunitat internacional que acompleixin els 
acords als quals es van comprometre en la Cimera del Mil·lenni l’any 2000 i que aquests 
no siguin merament una declaració de bones intencions. 
 
2n. Demanar tant al Govern de l’Estat Espanyol com al Govern català:  

a) La destinació com a mínim del 0,7% del PIB a l’Ajuda Oficial al 
Desenvolupament, i que aquesta ajuda es gestioni de manera transparent i 
sense  que sigui reemborsable. 

b) La condonació del deute extern i que es destinin aquests recursos a l’assoliment 
dels objectius de Desenvolupament del Mil·lenni. 

c) Que les polítiques d’ajuda de cooperació al desenvolupament vagin en 
consonància amb les línies de treball establertes pels Grups de Treball de les 
Nacions Unides i que tinguin en compte les regions i els països prioritaris.  

 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt núm. 7. Acord de condicions de treball dels em pleats/des públics/ques de 
l’Ajuntament de Lleida per als anys 2010-2012 
 
La Sra. Mínguez  explica la proposta d’acord. Creu que avui es presenta un Acord – 
Conveni que és important per als treballadors i que és el resultat de molt treball de 
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negociació. El punt de partida era un conveni molt bo per als treballadors de l’Ajuntament. 
Es milloren moltes qüestions i s’aconseguirà l’adequació del pacte a les lleis que s’han 
promulgat durant el darrer període (econòmiques, de conciliació de la vida laboral, 
l’Estatut bàsic de l’empleat públic, etc.). L’acord millora les condicions laborals, les socials 
i les econòmiques. Destaca la importància que tindrà la nova Relació de llocs de treball 
(RLT) com a instrument previst en l’anterior conveni.  
 
El Sr. Zapater  felicita la regidora d’Economia, el gerent de Recursos Humans, el gerent 
de Recursos Econòmics i els seus equips, per la tasca duta a terme conjuntament amb el 
sindicat UGT (també els felicita). Aquest acord ha exigit molta dedicació i molt esforç. Per 
això cal considerar que la signatura ja ha estat un èxit. Lamenta que no s’hi hagin adherit 
la resta de sindicats, tot i que ja es van explicar els motius en la passada Comissió 
d’Economia. Reitera les felicitacions i anuncia que el seu vot serà afirmatiu. 
 
El Sr. Camats  celebra la signatura del Pacte – Conveni. És conscient de les dificultats 
que hi ha hagut al llarg de la negociació i de la complexitat dels treballs. Hi ha, però, 
alguns elements que li produeixen una certa recança. D’una banda el fet que no l’hagin 
signat 4 de les 5 representacions sindicals en la corporació; és un element significatiu 
d’un gran valor simbòlic. Ha escoltat a totes les centrals sindicals per tal de poder tenir un 
criteri sobre la qüestió. El Pacte – Conveni era necessari, no ens podíem quedar 
encallats per no disposar de la RLT. També entén la postura de les altres centrals 
sindicals que consideraven que la RLT era condició prèvia per a la signatura de qualsevol 
pacte, atès també que era un compromís de l’any 2006. Aquest compromís ha estat una 
pesada llosa que ha provocat que no s’arribés a un acord consensuat. D’altra banda, diu 
que no li agrada que la Comissió Paritària només compti amb les organitzacions sindicals 
signatàries del Pacte. Tot i que aquest fet respon a allò que diu la llei, ja  que  el Pacte 
afecta tothom, creu que n’haurien de formar part tots els sindicats. Per tot plegat, anuncia 
que s’abstindrà de votar-lo. 
 
El Sr. Mitjans  explica que vol reconèixer l’esforç dels responsables municipals davant la 
feixuga tasca que ha suposat la negociació d’aquest conveni. Malgrat això, el Grup 
Municipal  d’ERC no pot donar suport a aquest Acord pels motius que ara explicarà. La 
raó fonamental és el principi de consens de totes les parts, que en aquest cas no s’ha 
produït. L’Acord ha estat només per una part sindical, important i representativa, però 
només una part. Si la resta dels sindicats no ho han signat ha estat per algun motiu prou 
important. En tot l’Estat s’han signat acords amb el conjunt de les centrals i a Lleida no ha 
estat possible. Calia haver fet un esforç major per tal d’arribar a un consens. Potser calia 
també millorar la comunicació entre el Govern i els sindicats. L’acord de condicions de 
treball ha de cercar tenir el màxim consens possible i no només comptar amb el suport 
del sindicat majoritari. El Pacte és perfectament legal, però potser no ho és tant des del 
punt de vista ètic i moral. L’acord està lluny de la representativitat real; les majories 
sindicals estan atorgades pels vots dels treballadors. No es pot dir que l’Acord no afecta 
cap dret adquirit; afecta la clàusula de revisió salarial, afecta l’augment de l’IPC de les 
nòmines i també afecta els drets dels ciutadans a rebre un bon servei. El servei als 
ciutadans ha de ser la clau de volta de qualsevol acord entre l’Administració i el seus 
empleats. Es diu que amb aquest Acord es preveu que tothom cobrarà igual per fer la 
mateixa feina; pregunta si fins ara no era així o si tindrà efectes retroactius. Creu que no 
es pot signar un conveni que no contingui les taules salarials, tot i que potser no són 
obligatòries. La RLT fa quatre anys que havia d’estar feta. No hem vist tampoc les 
plantilles de personal. No sabem a qui afecta l’Acord o com ho fa. Un pacte amb els 
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empleats públics ha de comportar una millora de la productivitat i de l’organització 
interna. Creu que la força dels vots (polítics o sindicals) acaba sent només l’aplicació de 
la força, no de la raó. Tots som Ajuntament i hem de tenir clar que som servidors públics. 
Creu que amb aquest Acord teníem una bona oportunitat per canviar les coses a la 
nostra Administració i millorar el servei públic. Considera que les decisions unilaterals no 
ho aconseguiran. Votaran en contra de la proposta i demanen que quan estigui aprovada 
la plantilla i la taula de retribucions salarials també passi per la Comissió i sigui aprovada 
pel Ple.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el conveni que avui se sotmet a aprovació és fruit d’un pacte 
entre l’equip de govern i el sindicat majoritari. No dubten sobre la legalitat de l’Acord,  
però lamenten que no hagi obtingut el consens de tots els sindicats. El Pacte – Conveni 
no l’han signat 4 dels sindicats amb representació a la Paeria;  ho qualifiquen de poc 
transparent i no hi estan d’acord. Recorda que el Pacte anterior va tenir unanimitat 
sindical i unanimitat dels grups municipals. El seu grup no ha de valorar qui té la 
responsabilitat sobre la manca d’acord, ja que no han participat en les negociacions. El 
consens no s’ha produït i el Govern  en té una part de responsabilitat. Es recull l’obligació 
de la congelació salarial que, unit a la reducció de retribucions, rebaixa notablement el 
poder adquisitiu dels nostres treballadors públics. No critiquen els aspectes socials, ja 
que suposen avenços en matèria de conciliació laboral, prestacions, ajuts, etc.  Aquest 
conveni no  resol les diferències salarials que hi ha avui  entre persones que fan funcions 
similars. Manca per acabar la RLT; s’ha fet una primera fase, però manca fer la part més 
important de les assignacions reals. La RLT era un compromís de l’alcalde que havia 
d’estar fet abans del 30 de juny de l’any 2009. Espera que ara  es compleixi el 
compromís de fer la RLT al més aviat possible. Per aquets motius, el seu grup s’abstindrà 
de votar.  
 
El Sr. Guallar  destaca la importància i transcendència d’aquest punt de l’ordre del dia. 
L’Acord – Conveni marcarà les regles del joc de les relacions laborals d’una de les 
principals empreses de la ciutat que és la  prestadora principal de serveis i d’atenció a la 
ciutadania. Els empleats públics posen cara i ànima a les decisions que adopta el Ple per 
a la millora del benestar ciutadà. Estan poc satisfets de com ha anat la negociació; troben 
a faltar que altres sindicats no hagin donat la conformitat a la totalitat del text acordat. En 
la Comissió es va dir que l’escull principal per no haver aconseguit el consens va ser el 
fet de no disposar de la RLT. El Grup de CiU ha intentat valorar la importància de 
disposar de la RLT. En l’anterior Pacte–Conveni es va acordar que s’iniciarien els treballs 
per a la redacció d’aquesta Relació durant el segon semestre de l’any 2006; som al 
darrer trimestre de l’any 2010 i només s’ha fet una diagnosi que es va encarregar el mes 
de maig d’enguany. Critica que s’hagi dilatat tant el compliment d’aquest acord. Destaca 
la importància i la transcendència  de tenir una RLT, atès que ajuda a fixar les 
retribucions de manera objectiva i transparent. És necessària per poder disposar d’una 
política salarial i retributiva justa, adequada i moderna. Al seu dia tots estàvem d’acord a 
fer l’esmentada Relació. El retret que han fet la resta de sindicats està, doncs, justificat. 
La catalogació (que sí tenim) no serveix pels mateixos objectius que la RLT. Per aquests 
motius, el Grup de CiU no pot donar la conformitat a l’Acord – Conveni. S’ha incomplert 
l’anterior conveni, al qual sí que van donar confiança. Destaca la importància (qualitativa i 
quantitativa) del capítol 1 de despesa de l’Ajuntament. En aquesta matèria, no som 
capdavanters, tal com el Govern diu que ho som en altres matèries. Altres 
administracions tenen RLT. Disposar d’aquest document servirà per a treure’ns la sospita 
que hi ha persones que fent la mateixa tasca cobren quantitats diferents. Creu, però, que 
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cal reconèixer la feina que s’ha fet per disposar de l’actual Acord, que té moltes qüestions 
positives en matèria formativa, social, prevenció de riscos, etc. (les comenta). Hi ha 
avenços importants. Per això el seu vot serà el de l’abstenció. Demana que es compleixi 
la paraula donada i que se sigui eficient i transparent.  
 
La Sra. Mínguez  creu que alguns grups municipals han parlat amb alguns sindicats, però 
no amb tots . No creu que hagin parlat amb el sindicat majoritari (la UGT) perquè els 
expliquessin el sentit i la importància de l’Acord – Conveni. Cal preguntar-se per quin 
motiu no van signar la resta de sindicats. Es va explicar en la Comissió Informativa. En 
l’anterior conveni hi havia una única plataforma sindical. En aquest conveni només hi 
havia una proposta general per part de la UGT; la resta de sindicats plantejaven 
alternatives o propostes per matèries. Recorda el procés de negociació i el fet que es van 
negociar primer els capítols en  què hi havia propostes per part de totes les seccions 
sindicals. El moment és molt difícil per a tothom i per això calia ser especialment 
responsables quant a dotar els treballadors de l’Ajuntament d’un Acord – Conveni. Hi ha 
capítols del conveni que estan subscrits per tots els sindicats. La porta està oberta a una 
signatura posterior. Explica que en la Comissió Paritària estan inclosos només els 
signants perquè són els que han d’interpretar l’Acord. La Comissió Paritària podrà tenir 
representació de més sindicats si signen el conveni. La RLT no és una eina fàcil i de 
redacció immediata; moltes administracions no en tenen. És una bona eina i per això s’ha 
adoptat el compromís de fer-la. Tenim un catàleg molt bo que descriu tots els llocs de 
treball. Condicionar el pacte a la RLT creu que és una actitud poc responsable. Podríem 
haver esperat a tenir la RLT i els treballadors haurien perdut dos anys de pacte. Es va 
acordar continuar els treballs de la RLT i al mateix temps continuar negociant el conveni. 
El Sr. Mitjans ha posat en dubte la moralitat i l’ètica de l’Acord: és tot el contrari. UGT té 
el suport de la majoria dels treballadors i treballadores i assumeix la màxima 
representativitat. Aquest Pacte – Conveni segueix la guia de l’anterior i el millora. Les 
taules salarials estan en les lleis de pressupostos, com passa amb tots els funcionaris 
públics. La plantilla de  personal es presentarà amb el pressupost. La nova RLT aportarà 
eines per a la reorganització del treball. La clàusula de revisió de l’IPC no és un dret 
adquirit pels funcionaris. Tenim un molt bon Acord – Conveni que ha millorat l’actual. Vol 
agrair la tasca feta per tal de fer possible el pacte. Destaca la importància del treball de la 
Comissió Paritària del conveni anterior i creu que la nova comissió farà pressió perquè es 
compleixi al màxim aquest Acord. Reconeix el diàleg,  la capacitat i la responsabilitat dels 
negociadors (UGT i gerències de Recursos Humans i de Recursos Econòmics).  
 
El Sr. Camats  diu que ha parlat amb representats de tots els sindicats, per tal de tenir un 
criteri genèric. Insisteix en la interpretació de l’article del Pacte referent a la Comissió 
Paritària. Creu que encara que no hagi estat signat l’Acord per tots els sindicats, haurien 
de tenir representació en aquest òrgan atès que la norma s’aplicarà a tot el personal de 
l’Ajuntament. UGT representa la majoria de treballadors, però no  la totalitat. Totes les 
seccions sindicals tenen el mateix grau de legitimitat tot i  que la seva representativitat 
sigui força diferent. Recorda que el compromís de fer la RLT era assumit per tots els 
sindicats i per tots els grups municipals. El consistori ha incomplert el pacte de fer la RLT 
en el termini acordat, per això alguns sindicats s’han desvinculat de la negociació. També 
vol destacar que l’Acord – Conveni té coses molt bones (esmenta com a exemples els 
temes de paritat, el pla de mobilitat vial, la clàusula ecosolidària, etc.).  
 
El Sr. Mitjans  agraeix a l’equip de govern, a l’equip redactor i a la UGT l’esforç fet per 
aconseguir el Pacte. Malgrat això, creu que hi ha més opcions a més del PSC i de la 
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UGT. Comprèn els motius de l’Acord, però no es pot negar l’evidència: és un acord 
bilateral PSC-UGT. Agraeix que es deixi la porta oberta de la Comissió Paritària perquè 
s’hi puguin afegir més endavant la resta de sindicats (espera que sigui així). Insisteix en 
l’objectiu de servei al ciutadà que comporta la nostra activitat. Quant a l’accés a la funció 
pública, diu que ha d’estar regida pels quatre criteris bàsics que marca la normativa: 
capacitat, igualtat, publicitat i mèrit. Això també afecta el Pacte – Conveni. El seu grup 
n’és responsable i per això ha d’explicar quina cosa  es pot millorar. Critica que hagi 
calgut fer processos d’estabilitat per a  les persones que han estat contractades per obra 
o servei i que esdevenen indefinits: és legal, però no hauria de passar. Qüestiona el 
perquè s’eternitzen aquests contractes. El seu grup votarà en contra de l’Acord. Avui és 
un gran dia per a l’equip de govern i per a la UGT; per a la resta, és una oportunitat 
perduda.   
 
El Sr. alcalde  diu que hi ha contractes d’obra i servei que després tenen continuïtat. El 
capítol 1 de despeses és el més important a la nostra corporació i a totes les de la resta 
de l’Estat, però el percentatge que representa aquest capítol en el nostre Ajuntament és 
dels més baixos que hi ha. Això és un indicador de l’ús eficient dels recursos.  
 
La Sra. Horcajada  creu que el procés de negociació del Pacte no ha estat fàcil, però 
també hauria estat  desitjable que la resta dels sindicats l’haguessin fet seu.  S’ha intentat 
justificar l’incompliment en la redacció de la RLT, dient que és una qüestió difícil. La 
dificultat és evident, però quan hi ha un compromís cal tenir-la en consideració amb 
caràcter previ. Han passat quatre anys i no ens serveis de consol que altres 
administracions no se n’hagin sortit. 
 
El Sr. Guallar  vol que quedi clar que l’Acord és lícit, legítim i correctíssim. La major part 
dels treballadors li han donat la confiança. La RLT no és una qüestió menor, pendent del 
conveni passat. És un compromís d’importància, substancial. El grup de CiU ha intentat 
comprendre els motius pels quals no han signat l’acord la resta dels sindicats. Explica el 
procés de redacció de la RLT de la Diputació de Lleida. L’Ajuntament va donar paraula 
de fer la RLT fa quatre anys i fins  al més de maig d’enguany no s’ha licitat la diagnosi. El 
grup de CiU té la responsabilitat de dir al Govern que ha de complir els acords o que ha 
de fer les coses correctament, tal com s’havia pactat. L’equip de govern no ha donat 
compliment a un compromís que no és una qüestió menor. Cal tenir una eina que doti 
d’objectivitat i de transparència la política retributiva de l’Ajuntament i ens permeti ser 
més eficaços i més eficients. S’ha fet molta feina, no es pot negar;  malgrat això, 
l’estructura gerencial del mandat hauria  d’haver permès poder disposar d’una RLT. 
 
La Sra. Mínguez  manifesta la seva satisfacció perquè en la segona intervenció s’ha 
suavitzat el to en relació amb el primer torn de paraules. S’ha dit ara que l’Acord és lícit, 
legítim i correctíssim. S’aplicarà a tots els treballadors i se’n farà un seguiment acurat. 
Dubta que en el cas de tenir la RLT l’Acord hagués estat subscrit per tots els sindicats. El 
compromís de fer la RLT és ferm, s’està treballant. Tenim un bon catàleg, com la majoria 
dels ajuntaments d’Espanya. Tots volem tenir també una bona RLT que no es podrà fer 
en un termini breu i que ja l’hem començat a fer. Reitera les dificultats d’aquests treballs. 
Insisteix en que la solució de negociar era la més responsable.  S’ha treballat molt i es 
continua treballant (explica els processos de negociació i el gran nombre de reunions 
fetes).  La resta de sindicats han pogut seguir tot el procés: sempre han estat convocats i 
se’ls han enviat totes les actes en temps i forma. Està orgullosa de l’Acord – Conveni  i 
creu que és el fruit d’una col·laboració important en un moment com l’actual, en què cal 
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responsabilitat i compromís.  
 
El Sr. alcalde  vol felicitar els negociadors per aquest Acord: a tots el sindicats (que hi 
van participar al començament) i especialment la secció sindical de la UGT que  l’han 
signat. També felicita els representants municipals que han negociat un conveni que 
qualifica de bo, malgrat que la situació sigui molt difícil. Ens han canviat les regles de joc 
a meitat de la negociació i això  ‘ha dificultada de manera especial (ho explica). La 
decisió que més li ha dolgut de les que ha adoptat en el seus mandats ha estat la de 
reduir les retribucions dels empleats municipals. Creu que una corporació (o una 
empresa) funciona quan els seus treballadors estan motivats. El canvi del marc legal que 
s’ha produït és la pitjor situació de les que hom es pot trobar en negociar un conveni. Hi 
ha hagut un alt nivell de responsabilitat per ambdues parts. Destaca que, de l’Acord, se’n 
beneficiaran tots els empleats municipals. La nova RLT permetrà assignar les 
retribucions de manera més òptima. El conjunt d’avantatges socials que s’han pactat 
beneficiaran tothom. Vol contestar una de les frases del debat; aquella en  què s’ha dit 
que aquest és un acord entre el PSC i la UGT. Creu que és una frase inoportuna i 
inexacta. L’equip de govern (amb regidors del PSC i altres independents) i els directius 
de la corporació han negociat, defensat els interessos de tota la ciutadania de Lleida. 
També han negociat els representants dels treballadors de la Paeria (a l’inici tots i 
després només un sindicat) que tenen tota la legitimitat. En el marc de la negociació, hi 
ha hagut moltes discrepàncies i discussions. La relació entre empresa i treballadors 
sempre és difícil i més encara quan hi ha una certa afinitat. L’Acord signat garanteix el 
compliment dels requisits legals que l’actual situació de crisi econòmica ens ha 
comportat. Creu que tots els treballadors municipals es beneficiaran d’un bon conveni; 
ara cal aplicar-lo i complir els compromisos acordats.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit, 2 vots en contra 
del Grup d’ERC i 9 abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA.   
 
 
Punts números 9 i 10 (debat conjunt). Aprovació def initiva de les Ordenances 
fiscals per a l’any 2011 i expedient d’Ordenances f iscals 2011  (II)   
 
El Sr. Zapater  explica que votarà afirmativament a les dues propostes. 
 
El Sr. Mitjans  comenta que en el Ple de les ordenances del mes de juliol van quedar 
pendents algunes modificacions d’ordenances que ara es presenten. Hi ha acord, per la 
qual cosa votaran  a favor de la proposta. 
 
La Sra. Horcajada  es remet al debat del Ple de les ordenances fiscals. Votaran en contra 
en tots dos expedients. Estan en contra de les actualitzacions de les taxes amb l’IPC, ja 
que l’actual situació econòmica fa que sigui convenient congelar tots els tributs i les 
taxes. Hem congelat els sous dels funcionaris públics i al mateix temps incrementem 
algunes taxes amb l’aplicació de l’IPC. També estan en desacord amb la desestimació de 
les al·legacions de la FECOM (les explica). Creu que les bonificacions demanades sobre 
l’ICIO en inversions a l’Eix comercial i al Centre Històric està justificada en les 
circumstàncies actuals (no ho estaria en condicions econòmiques  normals).  
 
El Sr. Guallar  diu que votaran també en contra en els dos expedients, en coherència 
amb les argumentacions explicades en el Ple del mes de juliol en el qual van proposar la 
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congelació de tributs i taxes. Quant a la desestimació de les al·legacions de la FECOM,  
tampoc hi estan d’acord pels mateixos motius. 
 
La Sra. Mínguez  també es remet al debat del mes de juliol. Les emenes presentades per 
la FECOM anaven en direcció contrària al criteri general proposat per l’equip de govern. 
També explica que s’aproven les ordenances que van quedar pendents (les relaciona). 
Aquestes taxes es modifiquen per l’adaptació a la Directiva europea i continuen la 
tendència general aplicada en l’expedient general. Recorda els impostos i les taxes que 
es van congelar en el Ple de juliol i el gran nombre de bonificacions que s’hi van 
preveure.  Vol que consti en acta l’acceptació de l’esmena presentada pel grup d’ERC en 
relació amb la disminució del 25% de la taxa corresponent a l’informe que l’Ajuntament 
ha d’emetre a les persones joves per  obrir negocis amb autorització ambiental.  
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 19. Aprovació de la modificació del Contr acte de gestió del servei de 
neteja viària i recollida de residus, per a la impl antació de la recollida lateral de 
RSU 
 
El Sr. alcalde  explica que aquest punt fa referència al canvi de tecnologia en la recollida 
de  RSU que permet alliberar 18 persones d’aquesta tasca (en el torn de nit). Tenim 
constància que ILNET ha negociat amb els treballadors la garantia de manteniment dels 
llocs de treball en les condicions que l’empresa hagi pactat amb els sindicats.  
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 23. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA d ’adhesió a la proposta 
impulsada pel Moviment lLaic i Progressista en rela ció amb el Pacte nacional per a 
la laïcitat 
 
El Sr. Camats  presenta la moció com a ponent. Creu que, malgrat la manca de consens, 
hi ha una àmplia majoria de grups municipals que comparteix l’esperit i la intencionalitat 
de la moció. Explica la part resolutiva de la proposta i destaca que es tracta d’una 
adhesió  a la impulsió d’un debat per tal d’arribar  a un pacte. Estem en una societat 
aconfessional que ha evolucionat molt des de l’aprovació de la Constitució. En els darrers 
anys, la diversitat ètnica, cultural l religiosa ha canviat moltíssim. El context és nou i les 
situacions de privilegi de l’església catòlica en algunes qüestions comencen a ser 
estranyes. L’objectiu del pacte per a la laïcitat no és excloure l’Església catòlica  de res; 
ben al contrari. Es vol establir un marc comú de relacions que permetin una efectiva 
separació entre l’Església i l’Estat,   sense cap interferència. Les diverses sensibilitats 
religioses s’han de poder trobar sense cap estridència i en una situació d’equitat.  
 
El Sr. Zapater  diu que comparteix la meitat del contingut de la moció. Malgrat això, no 
acaba de veure clar quin és l’objectiu i el motiu d’aquest pacte nacional per a la laïcitat. 
Troba una certa radicalitat en l’exposició de motius quan es diu que “només des de la 
laïcitat, la llibertat de pensament i el pluralisme es pot construir una societat lliure i 
plenament democràtica”. Creu que no és exactament així i no comparteix aquesta 
afirmació. Tampoc comparteix l’aconfessionalitat religiosa que traspua la moció. Per 
aquests motius, s’abstindrà de votar-la.  
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La Sra. Bergés  diu que el seu grup dóna suport a la moció. Creu que sempre ha estat 
necessari treballar perquè totes les confessions, partits, agents socials, etc. funcionin de 
manera coordinada. En la situació actual és més necessari que mai, atenent la diversitat 
creixent. Cal debatre i parlar per aconseguir un pacte que potenciï els valors de la llibertat 
de consciència i de religió, el pluralisme i la igualtat envers la cohesió social. Votaran a 
favor de la moció.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup votarà en contra de la moció. El PP defensa els 
drets i les llibertats que postula la Constitució. Explica el contingut del dret a la llibertat 
ideològica, religiosa i de culte que preveu el text constitucional que també estableix 
l’aconfessionalitat de l’Estat. Els poders públics han de tenir en compte les creences 
religioses dels ciutadans i per això es prefiguren les relacions de cooperació amb 
l’església catòlica i amb la resta de confessions. Explica el contingut de la llibertat 
religiosa fixat per la jurisprudència del Tribunal Constitucional (neutralitat més 
cooperació). En la cooperació està la diferència entre un estat aconfessional i el laïcisme, 
que són conceptes diferents (ho explica). L’aconfessionalitat no suposa que l’Estat sigui 
hostil a les religions; el laïcisme comporta una actitud de l’Estat que pretén prescindir de 
les religions en l’àmbit d’allò que és públic. No està d’acord en el que diu l’exposició de 
motius de la moció. La intolerància religiosa no té res a veure amb l’aconfessionalitat o el 
laïcisme de l’Estat. Totes les religions tenen un rol positiu en el desenvolupament de les 
persones i comporten la defensa de determinats valors. La Plataforma que promou la 
moció pretén que la religió quedi relegada a l’àmbit de la consciència, sense cap 
rellevància pública (suprimint, per exemple, l’ensenyament de les religions als centres 
escolars).  No és aquesta la interpretació que fa el TC de l’article 16 de la Constitució. No 
es pot confondre l’Estat amb la societat i la societat no és aconfessional. El Moviment 
proposant promou una ideologia concreta que no comparteix el seu grup.  Totes les 
religions afecten tant la vida pública com la vida privada dels ciutadans. No està d’acord a 
impulsar el laïcisme en la nostra societat i per això votaran en contra de la moció. 
 
El Sr. Padilla  diu que el moviment laic ha estat important en la defensa de valors que 
tothom comparteix (com la separació entre l’Estat i l’Església). Malgrat això tots els 
moviments tenen la seva desviació, que en aquest cas és el laïcisme en el sentit més 
radical, que va contra tot allò que representa l’espiritualitat. Cal evitar qualsevol tipus de 
fonamentalisme (religiós o laic). Comenta la part dispositiva de la moció; creu que 
l’exposició de motius deixa veure clarament la idea del laïcisme abans comentat. Els 
valors que es diu que defensa la laïcitat també són compartits per altres moviments 
religiosos o polítics. La unitat europea (plural) està fonamentada sobre els valors dels 
quals parla  la moció; no es pot dir que només des del laïcisme es pot construir una 
societat lliure i plenament democràtica. Defensa especialment els moviments humanistes. 
No sap si la moció es presenta per la propera visita papal. No creu positiu que es postuli 
l’eradicació de l’espiritualitat i d’uns valors com els cristians al nostre país. Votaran en 
contra de la moció, tot i que reconeixen els avenços aportats pel moviment laic.  
 
La Sra. Ball  manifesta que el Grup socialista votarà a favor de la moció. Explica que dins 
del Moviment Laic i Progressista també hi ha integrades entitats catòliques i cristianes, 
que també promouen el pacte per a la laïcitat. Creu que en la definició de laïcisme, que 
ha esmentat la Sra. Horcajada, s’han incorporat opinions personals. No parlem de 
laïcisme, sinó de laïcitat. Aquesta és la condició necessària perquè en l’espai públic 
puguin conviure diferents opcions, des del respecte i la comprensió dels drets de la 
ciutadania,  i evitar la discriminació de les opcions segons les formes que cadascú tingui 
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d’entendre la transcendència i la concepció de la vida. El pacte de laïcitat entra 
perfectament dins de la Constitució,  de l’Estatut d’autonomia de Catalunya, del Pacte 
internacional dels drets polítics i civils i de la Carta de la ciutadania.  
 
El Sr. Camats  agraeix les abstencions i els vots favorables. Lamenta que votin en contra 
els grups de CiU i del PP; diu que sembla que parlem llenguatges diferents. No haurien 
de confondre la laïcitat amb l’anticlericalisme, atès que no tenen res a veure. La laïcitat 
pretén una cura especial de  l’espai públic; una separació clara entre l’Església i l’Estat. 
Els estats moderns separen les creences religioses d’allò que és la llei civil. Sense 
aquesta separació no hi hauria divorci o moltes lleis que l’Estat té des d’una perspectiva 
tendent a la laïcitat. Lamenta que en altres estats, menys avançats, la separació entre 
l’Església i l’Estat no hi és.  Cal fer l’espai públic per a totes les confessions, amb igualtat 
i equitat. L’espai de la laïcitat construirà (des de la democràcia i l’equitat) un espai públic 
on tothom hi pugui tenir cabuda.  
 
El Sr. Padilla  diu que la justificació de la moció qüestiona tradicions molt nostres 
(esmenta les ofrenes florals als sants i altres). Creu que no es pot anar d’un extrem a 
l’altre. Hi ha tradicions culturals que cal mantenir. Creu que no hi ha tracte de favor cap a 
l’Església catòlica; la Constitució i els poders de l’Estat defensen la igualtat i la llibertat 
religiosa. 
 
La Sra. Horcajada  creu que cal tenir clar el  plantejament de fons de la moció. Amb la 
separació entre l’Església i l’Estat, hi estem tots d’acord. La diferència radica en el fet que 
la separació sigui total i absoluta, traient de la vida pública tot allò que tingui a veure amb 
la religió i que aquesta resti reduïda a una qüestió de consciència. El Moviment laic és 
legítim, però va en contra del que estableix l’article 16 de la Constitució; és un altre model 
que el PP no comparteix. 
 
El Sr. Camats  diu que la laïcitat no pretén anar en contra de l’espiritualitat; aquesta 
pertany a l’àmbit de la consciència, el més íntim. Altra cosa és la dimensió pública de 
cadascuna de les espiritualitats privades. En l’espai públic, hem de trobar un lloc 
d’entesa, atès que som una societat multicultural. La Constitució preveu que cal vetllar 
per totes les creences; la varietat obliga a trobar l‘espai comú en què tothom se senti 
còmode.  
 
El Sr. alcalde  creu que en aquesta votació els partits haurien de donar llibertat de vot a 
la consciència de les persones que hi participen. El seu vot serà favorable. Creu que 
s’està confonent (quan es critica la moció) laïcisme amb laïcitat. El laïcisme és la 
sacralització de la no-religió. La laïcitat és una ètica civil, independent de qualsevol 
confessió o ideologia. En els documents de treball del pacte es continua reconeixent 
l’aportació del cristianisme a la construcció d’Europa i a la creació de valors en els 
nostres infants i joves i a la societat en general. Es reconeix el rol de les religions en el 
foment de la cohesió social. Comenta que va proposar canviar el nom del Pacte nacional 
per a laïcitat pel de Pacte nacional per les religions i la laïcitat. La laïcitat reconeix el rol 
de les religions en la vida pública.  
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, PSC i ERC, 8 vots en contra dels 
grups de CiU i PP i 1 abstenció del regidor no adscrit.  
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Punt núm. 24. Moció de suport i cancel·lació del de ute extern al Pakistan, arran de 
les inundacions del passat  mes d’agost 
 
El Sr. Camats  es remet al text de la moció que ja va ser presentada en el Ple anterior. El 
nou text incorpora les aportacions fetes per la regidora Sra. Ball. La moció té un caràcter 
simbòlic i és un crit a la justícia, a la solidaritat  i a l’equitat amb el poble del Pakistan. 
Comenta que no hi ha països pobres, sinó països empobrits. Els desastres naturals són 
conseqüència de la manca d’inversions en infraestructures de protecció de la vida dels 
ciutadans. Es vol posar de relleu la forma en què alguns països del denominat Tercer 
Món adquireixen el seu deute amb els països del Primer Món.  
 
La Sra. Ball  diu que la catàstrofe del Pakistan no ha estat tractada de la mateixa manera 
que altres, com ara la d’Haití. Destaca la tasca duta a terme pel Comitè d’emergència de 
Lleida, que ha pres el compromís de rectificar el protocol en les campanyes 
d’emergència, i donar més valor a la campanya del Pakistan, per tal de col·laborar amb 
totes les entitats que hi treballen.  
 
El Sr. Zapater  diu que votarà afirmativament la moció, perquè està d’acord en el fons i en 
la forma, tot i que cal tenir en consideració que les  mocions com aquesta   surten del 
nostre àmbit geogràfic de manera substancial.    
 
La Sra. Bergés  diu que donaran suport a la moció, que creu que enllaça directament 
amb la moció següent en què es pretén condonar també el deute extern en els països en 
desenvolupament. 
 
La Sra. Horcajada  fa referència a les dades fonamentals de la catàstrofe del Pakistan i 
creu que són evidents les necessitats i la urgència dels ajuts. El país està assolat per la 
guerra i per la corrupció i el PP entén que l’Estat espanyol col·labori en alleugerir el deute 
que tenen i contribueixi a la reconstrucció. Per aquest motiu, votaran a favor de la 
condonació del deute i s’abstindran de votar la resta de punts. Demana votació separada 
en el punt 1.a i de la resta de punts. Votaran a favor del punt 1.a i s’abstindran en la resta 
dels paràgrafs del punt primer. Entenen que s’ha d’ajudar el país, però creu que mentre 
no hi hagi un nou marc comú no es pot tancar la porta a aconseguir que els ajuts estiguin 
lligats a contractes amb empreses espanyoles fins que altres països ho facin. Tampoc es 
pot obviar la gran tasca que fa l’exèrcit amb les nostres forces de pau. Pels mateixos 
motius s’abstindran de votar l’acord segon. Votaran afirmativament la resta de punts.  
 
El Sr. Gavín  també demana votació separada de la moció. Votaran a favor del punt 1.1 
(cancel·lació del deute) i s’abstindran de votar la resta de punts. Qualifica d’impressionant 
la catàstrofe  que està patint aquest país, igual que altres zones del món. Qualsevol 
moció que sigui d’ajut de caràcter humanitari compta amb el suport del seu grup. El 
conjunt de la moció planteja un autèntic debat sobre les relacions Nord – Sud. Creu que 
no tenim ni la informació ni la capacitat per abordar aquest debat amb tots els seus 
elements. Explica el complex contingut de la moció explicat en l’exposició de motius. El 
fons de la moció és la situació catastròfica del Pakistan, no un debat sobre un canvi de 
relacions internacionals. Fa referència a la taula rodona que es va fer a la ciutat fa uns 
dies en relació amb la cooperació. El grup de CiU té plantejaments molt ambiciosos en 
aquest àmbit i un compromís molt potent. La moció aborda qüestions de política 
internacional entre estats que no veiem clar que es puguin tractar. Alguna de les 
propostes que es fa en la moció encara estan en debat amb caràcter general. Hi ha qui 
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qüestiona la condonació de deutes a països que destinen importants recursos per a fer 
armament nuclear; seria desencertat examinar cadascun dels països del Tercer Món 
sobre quina és la seva actuació en aquesta matèria. Reitera la petició de votació 
separada.  
 
El Sr. Camats  està d’acord amb fer votació separada. Explica que la moció no parla 
només de la situació del Pakistan (tal com ha anotat el Sr. Gavín); planteja qüestions 
generals de caràcter moral i de justícia. No parla només de les relacions Nord – Sud, sinó 
també de quins crèdits s’han de donar i què es pot comprar amb aquests crèdits. Es 
pretén parlar de les relacions entre estats en aquesta matèria i la hipocresia que de 
vegades comporta.  La moció va molt més enllà d’una situació concreta de penúria. 
Reitera que no hi ha països pobres, sinó empobrits i els estats contribuïm a aquest 
empobriment.  
 
El resultat de la votació per a cada punt està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 25. Moció del Grup Municipal del PSC sobr e objectius de 
desenvolupament del mil·lenni, en especial, l’objec tiu núm. 1 d’eradicació de la 
pobresa i la fam dins el marc de Solidarium 2010  
 
La Sra. Ball  presenta la moció i lamenta que no hi hagi consens amb els acords del 
Solidàrium; aquest any s’ha treballat el tema de l’eradicació de la pobresa i la fam. Altres 
anys es van aprovar  mocions similars per unanimitat. Vol continuar treballant per al 
compliment dels objectius del Mil·lenni i per això s’ha presentat la moció. Agraeix el vot 
favorable dels grups que hi donen suport.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup està a favor del sentit global de la moció, amb una 
excepció: l’acord 2.a, al qual s’abstindran de votar. Està d’acord amb l’assoliment dels 8 
objectius de Desenvolupament del Mil·lenni (en descriu els més importants). L’informe de 
les NU de l’any 2009 era desesperançador i les dificultats per aconseguir els objectius 
són evidents. La passada Cimera va aprovar un Pla d’acció mundial que espera que sigui 
efectiu. Cal, però, tenir en consideració la situació econòmica actual i la necessària 
austeritat pressupostària. Per això s’abstindran de votar en el punt segon, esperant que 
es pugui corregir en anys venidors.  
 
El Sr. Gavín  torna a fer referència a la taula rodona, de la qual ha parlat en el punt 
anterior, per tal de justificar els motius pels quals no donaran suport a tot el text de la 
moció. Votaran a favor del primer punt que és el que resumeix l’esperit i la voluntat de la 
moció. Cal demanar que qui ha signat els acords de la Cimera del Mil·lenni compleixi els 
seus compromisos. Quant a la resta de punts, hi ha més diferències de matisos que no 
pas discrepàncies. Un d’ells és la fórmula de càlcul del 0,7% d’ajudes oficials. Els 
compromisos són dels estats; en la moció es parla de demanar aquest percentatge a 
l’Estat i també a la Generalitat (no es diu com es fa el càlcul i si  també conté la part dels 
pressupostos de l’Estat destinada a la Generalitat).  Donem total suport als compromisos 
adquirits pels estats. El contingut de l’apartat c/ del punt segon està aprovat pel 
Parlament de Catalunya en el Pla d’acció internacional i tots hi estem d’acord. Estan 
d’acord amb l’esperit de la moció; però, aquest esperit queda millor reflectit en l’apartat 
primer que en l’apartat segon que pot tenir problemes d’interpretació.  
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La Sra. Ball  diu que en la taula rodona a la qual ha fet referència el Sr. Gavín, els 
representants de tots els partits parlamentaris de Catalunya estaven tots a favor del 
0,7%.  El sistema de càlcul del 0,7 %  l’estableix el Fons Català de Cooperació i la FEMP 
a nivell estatal. El Pla director català  ha estat aprovat sense el vot de CiU. Recorda que  
el mes de setembre de l’any 2008 es va aprovar (per unanimitat) una moció en què es 
demanava el destí de l’1% dels pressupostos municipals per a cooperació. Agraeix el 
suport a la moció, tot i que sigui parcial. Lamenta que no s’aprovi per unanimitat.  
El resultat de les votacions separades per punts està reflectit en la part dispositiva de 
l’acta.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. La Sra. Bertran  formula un prec que fa referència  a la inauguració d’Innoval  
dimecres passat. Teòricament, Innoval era una reformulació de Minusval i Gerontàlia; en 
la presentació es va parlar d’una jornada tècnica de servei a les persones (no es va 
concretar sobre el col·lectiu de persones amb discapacitat). D’altra banda, el nom de la 
jornada no creu que sigui el més adient per a una jornada que va destinada a persones 
amb discapacitat. Hi ha entitats del sector que han confirmat el seu descontent, perquè 
no es van sentir representades ni van tenir participació en aquesta jornada. Creu que hi 
ha hagut  una manca de participació, que hi ha hagut improvisació i una manca de diàleg 
amb el moviment associatiu. Demana que, si es planteja una segona edició d’Innoval, hi 
hagi més diàleg amb les entitats i que es faci un replantejament total de l’activitat.  
El Sr. alcalde diu que Innoval prové de la reconversió de Minusval i de Gerontàlia. Pren 
nota del prec que demana més diàleg. Malgrat això, diu que per a dialogar hi ha d’haver 
dues bandes disposades a fer-ho. Amb les entitats que donen suport a les persones amb 
discapacitat hi ha un diàleg molt intens. En el cas específic d’una fira això no ha passat. 
Minusval va anar malament i Gerontàlia també. Innoval es va fer per la voluntat de 
l’alcalde en la Fira de Lleida de salvar aquest concepte. No hi va haver cap entitat 
vinculada als serveis a les persones amb discapacitat que treballés per a salvar aquesta 
fira. La ciutat no pot perdre una fira destinada a persones que tenen algun tipus de 
discapacitat. Es fa completament responsable d’aquesta idea. El sector està passant 
dificultats i costa tenir expositor, per això es va optar per les jornades tècniques. La crisi 
passarà i no podem permetre que es perdi la fira. L’únic objectiu de l’alcalde ha estat 
salvar aquesta fira. Tant de bo les entitats vulguin promoure la fira del proper any.  
La Sra. Bertran celebra que hi hagi la voluntat de continuar amb aquestes fires. CiU va 
proposar fer una fira d’entitats i s’hi va votar a favor. Innoval no va ser una fira, sinó una 
jornada tècnica. Si es vol salvar un format de fira per a aquesta matèria, cal fer-ho bé. No 
es pot fer una jornada tècnica sense comptar amb el sector afectat. No podem fer 
accions per a les persones sense les persones. Quant als expositors, esmenta el cas 
d’una empresa del sector que es va assabentar de la celebració d’Innoval a través de la 
premsa.  
El Sr. alcalde diu que el discurs de la Sra. Bertran és impecable, però està fonamentat en 
unes bases que no són correctes. Per fer una fira, a més de mocions i voluntats, cal que 
hi hagi expositors. A Fira de Lleida s’aconsegueixen expositors per a moltes fires i per a 
aquesta fira no va ser possible. Aquesta fira  va morir i l’hem salvada reconvertint-la en 
jornades tècniques. Hem vist entre 300 i 400 persones parlant de serveis a les persones 
a la Llotja; hauria estat molt pitjor no fer res.  
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Número 2. El Sr. Padilla  diu que l’Alcaldia ha fallat en un tema molt delicat com és el de 
la prostitució al carrer. Explica les proves que han aportat les associacions de veïns i 
entitats del Centre Històric quant a l’exercici de la prostitució al carrer. No cal que hi hagi 
denúncies només cal veure determinats carrers (explica casos concrets). Tots sabem que 
és molt difícil eradicar-la i que cal aplicar mesures policials i també mesures socials. 
Vàrem aprovar una ordenança i el resultat ha estat decebedor. Per això demana que 
l’alcalde exerceixi com a tal i que posi en funcionament les forces policials  i socials per 
tal d’eradicar aquesta activitat al carrer i no permeti que el Centre Històric es converteixi 
en una ciutat sense llei.  
El Sr. alcalde respon  que la legitimitat per parlar de fracassos es tindria si, de tant en 
tant, es reconegués algun èxit. No sap si el prec està alineat amb les declaracions del 
líder d’UDC dient que si manaven a la  Generalitat eliminarien la prostitució (caldrà 
canviar moltes lleis per a fer-ho). La prostitució no està penalitzada al nostre país. 
L’Ajuntament té una ordenança que ha fet que s’elimini la prostitució en els llocs en què 
és possible aconseguir-ho. Comenta les queixes que hi havia abans per part dels 
responsables de diversos centres educatius i que ara ja no hi són.  Ara no hi ha 
prostitució en la zona dels instituïts ni a l’altre costat de l’antiga N-II. L’ordenança ha estat 
efectiva en les entrades i sortides de la ciutat. En el centre urbà hi ha el problema que no 
està prohibida la prostitució en locals tancats (són els casos que ha esmentat el Sr. 
Padilla). En aquests casos els agents de l’autoritat no poden actuar. L’ordenança ha estat 
efectiva en els llocs on ha estat aplicable. Defensa la bona feina feta per la Guàrdia 
Urbana i pels Mossos d’Esquadra. Ha baixat l’oferta de prostitució a la via pública de la 
ciutat. 
El Sr. Padilla reconeix que gràcies  a l’actuació policial la prostitució ha desaparegut de la 
major part de  la N-II (en la rotonda dels Alamús encara n’hi ha, tot i que és terme de 
Lleida). El Sr. alcalde li diu que ho denunciï quan en vegi algun cas. El Sr. Padilla diu que 
avisa en el Ple. No podem tancar els ulls. Demana que es posi més policia en les zones 
en què hi ha prostitució, especialment on és més evident. Pregunta si els locals on 
s’exerceix la prostitució tenen permís per  fer-ho. Reconeix que la dificultat és molt gran; 
malgrat això, cal actuar en els llocs on  n’hi ha. Explica que el dirigent d’UDC va dir que el 
compromís electoral del seu partit era fer tot el possible per prohibir la prostitució ( des de 
l’àmbit legislatiu) als carrers.    
El Sr. alcalde diu que aquest tema permetria parlar de manera indefinida. No podem 
defugir la legislació. Una persona que entri en un portal o en un habitatge no pot ser 
detinguda per oferir serveis de prostitució. Hi ha molta Guàrdia Urbana que està 
patrullant pels carrers (250) però, de carrers, n’hi ha molts. Estem en el rànquing de les 
ciutats que han tancat més locals perquè no reunien els requisits legals. Un ajuntament 
no pot eliminar la prostitució, perquè no està penada. Som un ajuntament capdavanter en 
eliminar la prostitució a la via pública. No podem eradicar-la en zones que formen part del 
teixit urbà. Seguirem treballant per vetllar per tots els barris de Lleida i especialment pel 
Centre Històric.  
 
Número 3. El Sr. Gavín  fa un prec relatiu a l’art en litigi del Museu Diocesà. Es remet a 
les darreres notícies publicades en la premsa. Demana a l’alcalde, com a membre del 
Consorci, la màxima fermesa en la defensa de la unitat de la col·lecció i de la propietat de 
les obres. Demana que l’alcalde tingui la fermesa que el bisbe no ha pogut tenir (pels 
motius que no vol jutjar en aquest moment). Ofereix tot el suport del grup de CiU per 
treballar en aquest desig compartit. Espera que aquesta qüestió deixi de ser un conflicte 
per esdevenir un gaudi de la història i de l’art, que ha de ser universal. 
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El Sr. alcalde diu que el seu posicionament sobre l’art és molt clar i així ho ha explicat  a 
bastament. Diu que entre el bisbe i l’alcalde i ha una diferència fonamental: el bisbe 
pertany a una organització jerarquitzada a la qual es deu i l’alcalde no ha de complir 
ordres de ningú (només ha de respondre davant el Plenari i davant la ciutadania). Diu al 
Sr. Gavín que pot tenir tota la garantia quant a  defensar els drets de Lleida sobre aquest 
art, a través de les diferents vies judicials (cinc). S’han de reconèixer els nostres drets, tot 
i que el conflicte no té solució judicial. Sobre aquestes obres pesa la legislació civil, les 
normatives administratives catalana i aragonesa (lleis de patrimoni) i el dret canònic 
(administratiu i de propietat). Hem de defensar els drets de Lleida i així ho fem. Creu que 
sobre la base del reconeixement dels drets de Lleida cal trobar una solució, amb un pacte 
institucional polític, que permeti que els dos territoris puguem gaudir de la col·lecció. Si 
algú demana l’enviament de les obres fora de Lleida, l’alcalde defensarà que aquestes 
estan emparades pels nostres drets i específicament per la Llei de patrimoni de la 
Generalitat.   
El Sr. Gavín vol posar l’accent en allò que uneix els seus posicionaments amb els del Sr. 
alcalde. Hi ha coincidència en la majoria de les qüestions plantejades. Discrepa quant a 
la normativa de protecció i exhibició de les obres d’art catalogades, ja que considera que 
en aquesta matèria el dret canònic no és aplicable. Defensa que la propietat de les obres 
és de Lleida i que en aquesta matèria la solució jurídica és factible. Creu que és molt 
important que l’alcalde compti amb el suport del Plenari en la defensa de l’art, ja que 
reforça el seu rol de representant de la ciutat. Espera que el conflicte tingui una solució 
positiva com més aviat millor.   
El Sr. alcalde diu que l’alcalde no vol anar sol en aquesta qüestió. Abans ha  dit que no 
havia de respondre davant ningú per deixar clar que no té cap dependència jeràrquica (a 
diferència del que passa amb el Bisbat). Explica que les opinions jurídiques de les parts 
en conflicte poden ser diverses i els tribunals decidiran allò que considerin pertinent (tot i 
que nosaltres opinem de manera diferent). Considera que el més important és mantenir 
un posicionament clar; el seu posicionament ha estat sempre el mateix i continuarà en 
aquest sentit. Agraeix el suport que ha manifestat el Sr. Gavín. 
 
 
Número 4. La Sra. Bergés  explica que aquesta setmana hem perdut un prohom de 
Catalunya: el Dr. Solà. Vol demanar que l’Ajuntament faci un reconeixement a la seva 
persona i a la tasca incalculable que ha fet quant a la investigació i la defensa de la 
nostra llengua. Proposa que se’n parli a la Comissió de Cultura o en l’òrgan que es 
consideri més convenient. 
El Sr. alcalde recorda que el Dr. Solà va ser doctor Honoris Causa per la UdL i 
vicepresident de l’Institut d’Estudis Catalans, entre altres honors i responsabilitats. 
L’alcalde va traslladar el condol a la família i va declarar la pèrdua que la seva mort 
suposava en l’àmbit de la llengua catalana (especialment en la filologia). La societat ha 
de conèixer la seva vida i la tasca que va dur a terme.  Està d’acord amb  la Sra. Bergés 
de fer-li algun tipus de reconeixement. Ho farà arribar a la tinent d’alcalde de Cultura 
perquè ho debati amb els grups i faci una proposta.  
 
 
Número 5. La Sra. Horcajada  explica que en les comissions informatives d’aquest mes 
el grup del PP va presentar una proposta per a la construcció d’un parc de patinatge al 
Mangraners, atenent la petició feta, avalada per un miler de signatures. En la Comissió 
d’Urbanisme es va rebutjar la proposta i en la de Serveis a les Persones va ser 
acceptada (tot i que no estava clara la possible ubicació). No és el primer cas de 
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descoordinació entre regidories.  El mateix va passar amb l’escola bressol de Cappont 
(ho explica). Demana coordinació entre les regidories i les comissions. El grup del PP fa 
propostes per escrit i es poden estudiar prèviament. Demana més transparència, ja que 
les propostes són conseqüència de peticions veïnals i la resposta ha de ser clara. Reitera 
la petició d’un skate – parc i si es farà l’encàrrec del projecte de l’escola bressol de 
Cappont.  
El Sr. alcalde diu que cada grup pot proposar allò que cregui més convenient, però no 
creu que sigui un símptoma de manca de coordinació el fet que els regidors no tinguin 
clar si es fa una pista de skate  o no. No es poden prendre decisions de manera no 
responsable.  Ara s’elaboraran els pressupostos en els quals s’incorporaran les 
inversions que caldrà dur a terme. Creu que no és manera de fer política el fet d’anar 
proposant a cada Ple la realització d’obres en un o altre barri. Explica que els 
pressupostos del proper any seran de contenció i serà difícil fer inversions. Es veurà 
quines són les obres que es poden fer. Insisteix que tenim 19 escoles bressol i que som 
la ciutat de l’Estat que té més escoles bressol per habitant. Cal veure quins recursos 
tindrem el l’any proper  per decidir les inversions. Comenta que el consultori mèdic dels 
Mangraners ja s’està fent i aquesta era una vella reivindicació molt important per al barri.  
La Sra. Horcajada demana que no es menystingui l’oposició. Quan es fa una petició a 
una comissió informativa és perquè té les competències per a fer propostes en una 
matèria determinada (ho explica). Volen transparència i claredat. Es podria haver dit a la 
Comissió d’Urbanisme que s’estudiaria per al proper any. Hi ha propostes que tenen 
molta importància per als veïns dels barris i que requereixen coherència de l’equip de 
govern.  
El Sr. alcalde insisteix que no hi ha cap menysteniment  a l’oposició, ni als que practiquen 
skate ni al barri dels Mangraners. Creu que per una resposta a una petició sobre un skate 
no es pot acusar el Govern de manca de transparència, de descoordinació i de manca de 
coherència. Les propostes d’inversions s’han de debatre quan es debati el pressupost. 
La Sra. Camps diu a la Sra. Horcajada que a la Comissió d’Urbanisme van presentar una 
proposta de resolució  (que s’havia de votar) en que demanaven la inclusió d’aquesta 
inversió en els pressupostos de l’any 2011. No som tan frívols com per  aprovar una 
inversió que no està pressupostada. Per això es va rebutjar. Es va dir que això no excloïa 
la possibilitat d’estudiar o debatre aquesta inversió.  
El Sr. Montanya va entendre que l’esperit de la resposta a la Comissió Informativa va ser 
el de denegar la proposta. En la Comissió de Serveis Personals es va respondre 
afirmativament. El Sr. alcalde diu que possiblement es farà. Tenim un no, un  sí i un “ja 
ho veurem”.  
El Sr. alcalde diu que totes les inversions de l’Ajuntament s’han de “veure” en el marc 
dels pressupostos  que debatrem i aprovarem en el Ple corresponent del mes de 
desembre.  
(El Sr. Yuguero diu que en cap moment es va afirmar, en la Comissió de Serveis 
Personals,  que l’any 2011 es faria la pista de skate.  Es va dir que s’estudiaria la 
possibilitat de fer-la l’any 2011 i que així s’havia comunicat als joves que l’havien 
proposada.   
 
 
Número 6. El Sr. Gavín  fa un prec que també és felicitació. Vol expressar la seva 
felicitació i la del seu grup per tots els treballs fets del Memorial Democràtic. Aquesta 
felicitació es fa al Govern de la Generalitat i al Memorial Democràtic, a l’Ajuntament de 
Lleida i a l’equip de la UdL que han fet un gran treball. Lloa els actes que han suposat un 
reconeixement del record i de la dignitat de les persones  i han aportat elements de 
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millora en el treball per una societat millor i més democràtica.  
El Sr. alcalde s’afegeix a la felicitació a la UdL i a la Conselleria d’Interior. Creu que s’ha 
fet una bona tasca i s’ha demostrat una gran sensibilitat.  
 (Cal destacar que durant el debat i la votació dels punts 1 a 6, no hi era present el 
regidor Sr. Castillo. Durant la votació dels punts 20 a 22 no hi eren presents a la sala la 
regidora Sra. Parra  i el regidor Sr. Guallar. En el debat i la votació del punt número 28 es 
va haver d’absentar el regidor Sr. Franco).  
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 
                                                                                                              Vist i plau 
                                                                                                               L’alcalde,  
 

 


